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Lidová pranostika: Na svatého Lukáše hojnost chleba i kaše. 

 

SLOVO STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané,  

vzhledem k tomu, ţe se blíţí volby do Zastupitelstva obce, dovolte mi v tomto 
úvodníku trošku bilancovat uplynulé čtyři roky dění v obci. V listopadu 2006 jsem byl 
díky Vaší důvěře zvolen starostou obce a určitě to byly velmi zajímavé roky. V těchto 
posledních čtyřech letech se podařilo získat pro rozvoj Ludgeřovic téměř 430 milionů 
korun.  

K nejvýznamnějším investičním akcím bezesporu patřily zastřešení spojovacího 
krčku a následné zateplení školy i školní jídelny a rekonstrukce budovy obecního 
úřadu, na které se nám podařilo získat značné finanční prostředky z dotačních titulů. 
Důleţitá byla rovněţ úprava světelné signalizace (semaforů) na křiţovatce ulic 
Hlučínská a I/56, kde od té doby jiţ nedošlo k ţádné váţnější dopravní nehodě a 
průjezd křiţovatkou je výrazně bezpečnější. Podařilo se také postavit novou hřbitovní 
zeď, čímţ se výrazně „zkrášlil“ pohled na hřbitov i kostel. Značných úprav doznal 
také sál Obecního domu, kde se podařilo vyměnit okna a zejména kompletně opravit 
elektroinstalaci. Osobně jsem také velmi rád za kamerový bezpečnostní systém na 
parkovištích u Obecního úřadu a Obecního domu. Velmi důleţitou stavbou je 
výstavba nového mostu na ulici Na Návsi, stejně jako stavba gabionů zpevňující břeh 
potoka podél téţe ulice v místě, kde hrozilo zřícení části přilehlé komunikace do 
potoka. Pro větší bezpečnost dětí i dospělých jsme vystavěli nový chodník na ulici 



Vrablovecká k ulici Školní. Nemalé finanční prostředky byly směřovány do oprav 
nebo výstavby komunikací – zde patří mezi nejvýznamnější akce na ulicích Horní, 
Luční, Vtipná, Lípová, Boční, sjezd ke společenskému domu na Vrablovci nebo 
výstavba nové komunikace na Vrablovci k domům za Hospůdkou u Karla. 
Samozřejmě tento výčet není zdaleka úplný, neboť opravených komunikací byla celá 
řada. Ta hlavní investiční akce, na kterou jiţ máme schválenou dotaci, nás však 
teprve čeká. Od příštího roku budeme budovat několik desítek let diskutovanou 
splaškovou kanalizaci. 

Podařila se také celá řada neinvestičních akcí. Po dlouhých letech se podařilo zajistit 
přímé autobusové spojení mezi Ludgeřovicemi a Vrablovcem. Naše Jednotka sboru 
dobrovolných hasičů byla zařazena do vyšší kategorie JPO III, podařilo se ji 
materiálně vybavit na velmi slušnou úroveň a nyní je i na krajské úrovni vysoce 
ceněna pro svou schopnost zásahu nejen v obci, ale i v širokém okolí, coţ několikrát 
prokázala při povodních. Náš úřad jako jeden z prvních dokázal spustit Czech Point, 
čímţ předstihl i mnohá města, navíc jsme dokázali získat díky Czech Pointu značnou 
dotaci na počítačové vybavení. Jsem také velmi rád za mnoho kulturních a 
společenských akcí, zajišťovaných našimi spolky a sdruţeními. Nedá mi ještě jednou 
vyzdvihnout vystoupení našich Vrabloveckých harmonikářů v maďarském Putnoku, 
kde skutečně svým programem nadchli. Hasičská soutěţ Firefighters uţ má rovněţ 
mezinárodní renomé.  

Ne vţdy se vše podaří, jistě i během těchto čtyř let se některé věci najdou. Mrzí mne 
zejména, ţe se nepodařilo získat dotaci na výstavbu nové tělocvičny, ale přece jen si 
říkám, ţe i v tomto případě naděje stále ţije.  

Určitě však chci poděkovat všem, kteří se na společné práci pro rozvoj naší obce 
podíleli. Děkuji členům Rady obce i zastupitelstva obce, členům výborů a komisí, 
zaměstnancům obce i obecního úřadu za jejich práci po celé společné čtyři roky. Můj 
velký dík patří také všem členům spolků a sdruţení v naší obci za jejich aktivitu. 
Jsem hrdý na to, ţe jsem starostou právě v Ludgeřovicích a přeji naší obci i nám 
všem, abychom mohli být i nadále na svou obec hrdí a mohli v ní skutečně spokojeně 
ţít.   

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce Ludgeřovice 

UDÁLOSTI V OBCI 

USNESENÍ z 24. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice (dále ZO), konaného 
dne 08.09.2010 od 17:30 hod. v Obecním domě v Ludgeřovicích 

 

1. ZO schválilo program jednání, předloţený starostou obce a rozhodlo, ţe o kaţdém 
bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně. 

 Hlasování pro: 15            Proti: 0  Zdrţel se: 0 
 

2. a) ZO schválilo zapisovatelku  p. Janu Baránkovou.    
    Sčítáním hlasů  pověřilo p. Jiřího Olšáka. 

 Ov Ověřovateli zápisu z 24. zasedání ZO schválilo  Mgr.Pavla Lokaje,  
 He  Mgr. Lubomíra Bardaševského. 
 Hlasování pro: 15   Proti: 0    Zdrţel se: 0   
 
 b) ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze zasedání  ZO č.23  konaného dne 

09.06.2010. 



 
3.  ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole usnesení zastupitelstva obce 

č. 21,8,9,17, 20,22 a 23.  
 Hlasování pro: 15 Proti: 0 Zdrţel se: 0   
 
4. ZO schválilo rozpočtové opatření č.2/2010 ve znění, navrţeném 

Ing. Thomasovou, vedoucí finančního úseku.  
 Hlasování pro: 15                Proti:  0                                Zdrţel se: 0 
 
5. ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o zhodnocení činnosti orgánů obce ve 

volebním období 2006-2010. 

 
6. ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 24. zasedání ZO 

Ludgeřovice. 
 
Na jednání bylo dle prezenční listiny přítomno celkem 15 členů zastupitelstva obce. 
 
Omluveni:  Ing.Přemysl Havlík, Ing. Vladimír Smetana, Ing. Tomáš Chorovský, 
MUDr. Jana Kaniová, p. Jarmila Moravcová, p. Pavel Paskuda 
 
 
Za správnost: Bc.Ing. Jindřich Hudeček, tajemník OÚ Ludgeřovice 
V Ludgeřovicích, 08.09.2010 
 
Mgr. Daniel Havlík  
    starosta obce 

                           
Mgr. Helena Pipreková 

místostarosta obce 

Z 24. zasedání obecního zastupitelstva 

Bylo to poslední řádné zasedání v současném volebním období. Sešlo se k němu 15 
z 21 zvolených zastupitelů. Před jeho zahájením zastupitelé ocenili čtyřicetinásobnou 
dárkyni krve paní Danielu Vjačkovou. Zasedání se především věnovalo rekapitulaci 
výsledků činnosti zastupitelstva v končícím volebním období. Na konci zasedání 
starosta obce Mgr. Daniel Havlík poděkoval zastupitelům za jejich činnost ve 
prospěch obce a popřál jim vše nejlepší do dalších let. Pan starosta pak se 
zástupkyní starosty Mgr. Helenou Piprekovou zastupitelům předali malé dárky na 
památku. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

Jubilanti – září 2010 

Lucie Hrušková – 80 let 
Oldřich Kačmař – 80 let 
 

Markéta Kudělková – 80 let 
Marie Tichá - 85 let 
 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 
 
 

Ze zahájení školního roku 

Prvního září bylo hodně ošklivé počasí – zima, déšť, vítr. Přicházející školáci a jejich 
rodiče se proto před osmou hodinou neshromaţďovali a vesele neštěbetali před 
školou, jak tomu bylo v minulých letech, ale uvnitř v hale a chodbě. Tam proběhlo i 
slavnostní zahájení školního roku. Zazpívala, zarecitovala a zahrála skupinka ţáků, 
s krátkými proslovy vystoupili pan starosta, pan farář, paní ředitelka školy a její 
zástupce. Všichni školákům popřáli hodně úspěchů v učení. Následovalo slavnostní 
vítání prvňáčků. Kaţdého prvňáčka přivedl některý ze ţáků deváťáků a dekoroval jej 
krásnou šerpou. Pak jej přivítali paní ředitelka a její zástupce a předali mu malé 
dárky. Byla to moc hezká slavnost. Prvňáčci a jejich rodiče se také od paní ředitelky 
dověděli, ţe se uţ budou učit modernější typ psacího písma, který by měl být pro děti 
snadnější. 

 

 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 



Oslava v AM CAFFE 

V naší obci máme krásnou moderně a vkusně zařízenou kavárnu, ve které je moţno 
nejenom posedět nad šálkem dobré kávy, ale také pořádat  různé rodinné oslavy. Byl 
jsem jeden  mezi prvními, který této sluţby vyuţil. V této kavárně jsem se svými 
rodinnými příslušníky oslavoval své 80. narozeniny. Byl jsem  vskutku překvapen, co 
vše můţe toto zařízení  nabídnout, přes bohatý  výběr výborně upravených jídel 
(které si můţete předem objednat nebo nechat upravit) a rovněţ velký výběr různých 
dobrých nápojů. 

Rovněţ provozní p. Luboš Hoza s p. Monikou Němcovou jsou velmi příjemní a dělají 
pro hosty vskutku to nejlepší při obsluze. Rovněţ se starají o příjemnou atmosféru. 
Chci jim touto cestou včetně mých pozvaných hostů poděkovat. 

Doporučuji všem občanů, pokud mají ve výhledu nějakou oslavu nebo rodinnou 
událost, aby vyuţívali tohoto krásného prostředí. Rovněţ ceny nejsou nijak 
přemrštěné, ba naopak zkuste někde jinde v takovém prostředí posedět. Zaplatíte 
mnohem vyšší částku. 

Ještě jednou srdečný dík výše jmenovaným. 

                                                                                            

Hájek Rudolf 

Kontakt: www.amcaffe.cz 

 

 
 
 

 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

  

 
 
 
 
 
 
 
 

http://www.amcaffe.cz/


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Z I. koncertu pro charitu v chrámu sv. Mikuláše v Ludgeřovicích 

Konal se 12. září 2010. Pořádali Římskokatolická farnost Ludgeřovice a Charita 
Hlučín Charitní domov sv. Mikuláše Ludgeřovice. Výtěţek dobrovolného vstupného 
byl pro Charitu Hlučín. Skladby J.S. Bacha, F.S. Shuberta, A. Vivaldiho a F. Angelise 
provedli pedagogové a studenti Janáčkovy konzervatoře Ostrava.  

Koncert byl moc pěkný. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AV. 

Ozvěny koncertu 

O tom, ţe spojení hudby a sluţby lidem funguje, se mohli v neděli 12. září 2010 na 
vlastní oči a především uši přesvědčit návštěvníci I. koncertu pro Charitu Hlučín. 
Uvedený koncert se konal v chrámu sv. Mikuláše v Ludgeřovicích a spolu s Charitou 
Hlučín jej organizovala Římskokatolická farnost Ludgeřovice. Především místním 
farníkům tak patří poděkování za technické a organizační zabezpečení celé akce. 

O opravdu nevšední a velmi příjemný umělecký záţitek se postarali pedagogové a 
studenti Janáčkovy konzervatoře a Gymnázia v Ostravě. Zazněly skladby J.S. 
Bacha, F. Schuberta, A. Vivaldiho a F. Angelise. O královském nástroji varhanách 
není potřeba příliš hovořit. Také nádherný zvuk houslí je většině náštěvníkům 
podobných koncertů znám. Hoboj je nástroj moţná méně frekventovaný, ale přesto 
známý. Ovšem slyšet Vivaldiho 1. část Zimy z cyklu Čtyři roční období na akordeon, 
a navíc ve vynikajícím podání, byla pro mnohé návštěvníky opravdová premiéra. A 
rovněţ překvapení, ţe akordeon, kterému laicky často říkáme „harmonika“, můţe být 
plnohodnotným komorním nástrojem. 

Věřím, ţe návštěvníci koncertu, mezi kterými nechyběli biskup Mons. František 
Václav Lobkowicz, ředitel Diecézní charity ostravsko-opavské Mgr. Lukáš Curylo, 
starosta Ludgeřovic Mgr. Daniel Havlík, starosta Hlučína Ing. Bernard Ostárek a 
starosta Markvartovic pan Petr Pastrňák, odcházeli spokojeni a vnitřně obohaceni. 

Zároveň chci touto cestou poděkovat všem, kteří přispěli dobrovolným vstupným na 
potřeby Charitního domova sv. Mikuláše v Ludgeřovicích. Celková částka ze 
vstupného činila 7 655 Kč. 

Snad tento velmi vydařený koncert napomůţe k zaloţení tradice, aby se podobná 
akce mohla konat pravidelně kaţdý rok. Vţdyť spojení hudby a sluţby lidem je zcela 



logické. Obojí můţeme dělat řemeslně dobře, ale pouze zapojíme-li své srdce, 
můţeme dosáhnout skutečného umění, které má moc měnit věci okolo nás 
k lepšímu. 

Lukáš Volný, ředitel Charity Hlučín 
 
 

Za letošním rozmarným létem 

Po mimořádně deštivém květnu, kdy se za celý měsíc sluníčko ukázalo jen na půl 
dne, zato prakticky denně pršelo a náš potok se 17.5.  dokonce vylil z břehů 
(dosaţen 2. stupeň SPA), jsme se všichni na léto moc těšili. Teplo a slunce po 
extrémně mokrém a chladném máji moc potřebovala i vegetace na polích a 
zahradách. 

První tři červnové dny ovšem pokračovaly temně zataţenou oblohou se silnými lijáky. 
Ludgeřovický potok 2.6. dosáhnul 3. stupeň SPA. Teploty zůstaly hluboko pod  
+20oC. Čtvrtého června se konečně na celý týden vyjasnilo, polední teploty se 
postupně vyšplhaly k letní třicítce. Ovšem pak se vše opět vrátilo do starých kolejí, 
14.6. bylo zataţeno a v poledne jen +14oC. Aţ do 26.6. se odpolední teploty drţely 
hodně nízko, jen třikrát těsně překročily dvacítku.  Aţ poslední čtyři červnové dny 
byly slunečné s teplotami kolem +25oC. 

První polovina července byla letos nejteplejší a nejslunečnější. S výjimkou jediného 
dne bylo téměř jasno, teploty šplhaly přes +25oC a sedmkrát překročily třicítku. Druhá 
polovina července uţ zase byla téměř bez sluníčka, zato s několika bouřkami a 
silnými lijáky. 17.7. se potok rozvodnil letos uţ potřetí (dosaţen 2. stupeň SPA). Jen 
čtyřikrát teplota přesáhla +25oC.   

Srpen byl opět hodně mokrý, často pršelo nebo aspoň poprchávalo, coţ nepříjemně 
brzdilo ţně. Rozbujely se plísně na ovoci a zelenině, které ničily i to málo, co 
v letošním podivném počasí na zahradách vyrostlo. Radost z počasí měli jen houbaři, 
těm se letos opravdu dařilo. Jen osm dní bylo jasných nebo polojasných a desetkrát 
teplota překročila +25oC.  Poslední srpnové dny uţ jako by patřily do druhé poloviny 
října. 

První polovina září pokračovala podzimním počasím, babí léto zatím nepřišlo. Jen 
dvakrát bylo polojasno, polední teploty jen dvakrát těsně dosáhly +20oC, v ostatních 
dnech oscilovaly kolem patnáctky.  Často pršelo. 

Tak nám letošní rozmarné léto uteklo. Po většinu dnů jsme doma nepotřebovali 
plavky, ale spíše deštníky, pláštěnky a gumáky. Naštěstí nás v Ludgeřovicích 
nepotkaly ničivé povodně, krupobití či jiné přírodní pohromy, a to je moc dobře, 
buďme za to rádi. Nakonec jsme na tom s počasím mnohem lépe neţ například ve 
Finsku, kde jsou s trochou nadsázky často rádi, ţe si minulé léto řádně uţili, protoţe 
padlo na neděli odpoledne. 

AV. 

 

 
 
 
 



Soutěž ve sběru žaludů a kaštanů    

Tak jako kaţdý rok i letošní školní rok proběhne na naší škole v měsíci září a říjnu 
soutěţ ve sběru ţaludů a kaštanů. Prosíme všechny ţáky, ale také rodiče, aby se 
zapojili do této soutěţe, pomůţeme tím naší přírodě. Ţaludy a kaštany (nutné – 
žaludy zvlášť, kaštany  zvlášť) budeme vybírat a váţit v prostorách dílen ZŠ 
Ludgeřovice od pátku 1. 10. 2010  a kaţdý pátek v měsíci říjnu  v době od 7:00 do 
8:00 hod. 

                   

Soutěž ve sběru papíru 

Dne 12. 10. a 13. 10. 2010 proběhne na Základní škole v Ludgeřovicích sběr starého 
tříděného papíru. Upozorňujeme, ţe se bude sbírat pouze  tříděný papír  (novinový 
zvlášť a časopisy s letáky zvlášť – nutné svázat).  Prosíme všechny občany, aby 
se i oni aktivně zúčastnili této akce. Svázaný starý papír se bude vybírat a váţit 
v prostorách dílen naší školy v odpoledních hodinách v úterý  v době od 12:00 do 
16:00 hod. a ve středu v době  od 7:00 – 8:00 hod. 

 Těšíme se na Vaši spolupráci.    ZŠ a MŠ Ludgeřovice  

 

SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

Program „Ready to help“ očima hasiče 

Byl pátek, desátého září a děti ze Sboru dobrovolných hasičů Ludgeřovice jely na 
výlet do Janských Koupelí. Začátek byl stanoven na šestnáctou hodinu, kdy jsme 
měli sraz u hasičské zbrojnice. Všichni na stanovenou dobu došli a velice se na výlet 
těšili. Do aut jsme naloţili batohy a mohlo se vyrazit směr Vítkov. Uţ samotná cesta 
byla super a uţilo se spousty legrace. Kolem půl šesté večer jsme dorazili do 
Janských Koupelí. Dostali jsme klíče od pokojů a šli se ubytovat. Jen co jsme se 
ubytovali, tak pro nás byla připravena večeře. Po večeři jsme šli pro dřevo na večerní 
oheň. Na desátou večerní  byla stanovena večerka a tak se šlo spát.  

Ráno nás čekala rozcvička a snídaně. Po snídani  jsme měli chvíli volna. Po něm 
přijeli  profesionální hasiči z Opavy, kteří si pro nás připravili část programu „Ready to 
help“ (R2H). Rozdělili jsme se do dvou skupin. První skupina šla rovnou na vodu. 
Bylo to fajn, protoţe se zrovna vypouštěla přehrada Kruţberk. Vody tak bylo víc, bylo 
to zábavnější a dala se dobře sjíţdět řeka. Mezitím druhá skupina měla výcvik a 
přednášku o tom, jak se chovat při poţáru v zakouřené místnosti. Dále jsme se 
dozvěděli něco o tom, jak udělovat první pomoc postiţenému a nakonec jsme měli 
lezecký kurz. Po něm následovala lanovka, která byla pověšena na ocelovém laně. 
Lanovku jsme sjíţděli tak, ţe nás posadili do záchranářského vaku a spustili dolů. 
Následně všem vytrávilo a tak přišel vhod oběd. Měli jsme výborný guláš 
s knedlíkem. Po obědě se samozřejmě skupiny vystřídali a tak všichni zaţili to samé.  



Po ukončení programu R2H jsme opět měli chvíli volnost, následně se  šlo opět na 
dřevo pro večerní oheň. Nasbírali jsme potřebné klestí a dřevo, donesli jej k ohništi. 
Práci vystřídala opět zábava. Hráli jsme různé venkovní hry, kaţdý dle libosti. 
Bohuţel ihned  při první hře nám začalo pršet. Plán se tedy přeorganizoval a my se 
přemístili do jídelny, kde jsme hráli jiné kolektivní hry. Mezi tím se počasí umoudřilo, 
přestalo pršet a vedoucí tak šli rozdělat oheň. Lavičky byly sice zpočátku ještě 
mokré, ale to nevadilo, protoţe vedoucí po rozdělání ohně začali lavičky sušit. Jen co 
lavičky vyschly,  tak jsme šli k ohni a  začali opékat párky. Potom se donesla i kytara 
a začalo se hrát a zpívat. Opět zavládla sranda a legrace, coţ nám vydrţelo aţ do 
večerky. Šlo se spát.  

Brzo ráno byla rozcvička a snídaně.  Po snídani jsme se šli sbalit. Batohy se naloţily 
zpět do aut. Potom jsme si šli zahrát další hru, po které následoval menší výlet. Vrátili 
jsme se přesně na oběd, po kterém se uţ vyrazilo domů.  

Byl to super výlet a příští rok  se snad zase znovu zopakuje :-)  

Co je vlastně R2H ? 

Základním důvodem vzniku projektu byl a stále je enormní počet úrazů a usmrcení 
dětí i dospělých v situacích, kterým bylo moţné předejít nebo situací, ze kterých bylo 
moţné v případě správného, vlastního nebo cizího, jednání vyjít bez následků. 

Hlavním smyslem aplikačních kurzů sebeochrany obyvatelstva je tedy připravit 
frekventanty na řešení mimořádných událostí, do kterých se mohou dostat nebo kde 
mohou účinně pomoci. 

Stručný obsah projektu: 

 Atraktivní formou naučit děti a mládeţ jak se chovat v případě mimořádných 
událostí , to je při úrazech, autonehodách , haváriích, záplavách , poţárech, 
pobytu v terénu, při turistice a pod. 

 Zajistit zvládnutí dovedností vedoucích k sníţení následků mimořádných 
situací, naučit frekventanty pracovat v týmu a být schopni pomoci sobě i jiným. 

 Formou třídenních aplikačních kurzů pokrýt nejpravděpodobnější problémy, do 
kterých se mohou obyvatelé dostat 

Zdroj : http://www.uhs.cz/r2h-ready-to-help 

http://www.uhs.cz/r2h-ready-to-help


 

Mladé hasiče zdobí na poli požárního sportu nejeden úspěch, takto se radují po 
Okresním kole ve Vítkově. 

Tomáš Schlossarek, účastník výletu 

 

INFORMACE A OZNÁMENÍ 

SŠZePř Rožnov pod Radhoštěm pořádá na podzim 2010 Kurz pro výkon 
obecných zemědělských činností. 

Kurz  bude  zahájen  15. 10. 2010  v 8.00 hodin a  bude  ukončen v dubnu 2011. 

Rozsah hodin – 300. 
Cena kurzu – 10 000 – 12 000 Kč  /podle počtu přihlášených/. 
Konzultace se budou konat pravidelně vţdy v pátek /8 hodin/, případně po dohodě 
jiný den. 
Kurz bude ukončen testem a obhajobou vypracovaného projektu. 

Tímto  kurzem účastník splňuje odbornou způsobilost pro podnikání v zemědělství  
pro zahájení činnosti mladých zemědělců. Směrnice Ministerstva zemědělství č.j. 
4945/2002-1000  ze  dne 31. 1. 2002 o dalším odborném vzdělávání  v resortu  
Ministerstva zemědělství. 
 
Povinnost splnit zemědělskou  kvalifikaci  nadále trvá  u  uchazečů o podporu 
z opatření Programu rozvoje venkova (dále jen PRV) I.3.2. Zahájení činnosti mladých 



zemědělců. Tito ţadatelé o podporu musí prokázat minimální zemědělskou kvalifikaci 
a pokud nemají poţadované zemědělské  vzdělání, je pro  ně adekvátní  náhradou 
rekvalifikační kurz. 
 
Případní zájemci se mohou přihlásit  nejpozději do 15. 10. 2010. 
Předběţně do 30. 9. 2010 /telefonem, e-mail/. 

Kontakt pro zájemce: 

Tel.č. – 571 654 390, 571 654 391 

E-mail : info@szesro.cz www. szesro.cz 
 
Střední škola zemědělská a přírodovědná  Rožnov pod Radhoštěm oznamuje, 
že pořádá  
 
„Kurz pro výkon obecných zemědělských činností“ 

Tímto kurzem účastník splňuje odbornou způsobilost pro podnikání v  zemědělství a  
podmínky pro příjem některých  dotací.  Směrnice Ministerstva  zemědělství   č.j.  
4945/2002-1000  ze  dne 31. 1. 2002  o dalším odborném vzdělávání  v resortu  
Ministerstva zemědělství. V letošním  roce  bude  kurz  probíhat  od  října  2010 do 
dubna 2011. Případní zájemci se mohou přihlásit na níţe uvedený kontakt. 

Kontakt pro zájemce: 

tel.č. – 571 654 390-92  

E-mail: info@szesro.cz www. szesro.cz 
 
 
V kostelech se bude opět koncertovat. Svatováclavský hudební festival má 
pestré menu 

 

Pondělí 18. 10. 2010, 18:00 hodin, Ludgeřovice – kostel sv. Mikuláše 

Hana Kotková – housle, Jaroslav Tůma – varhany, cembalo 

Program: J. S. Bach – Preludium z 3. Partity pro sólové housle 

Eugène-Auguste Ysaÿe – 2. Sonáta pro sólové housle 

Philip Glass – Mad rush pro varhany sólo 

L. Berio – Sequenza pro sólové housle 

Wilhelm Middelschulte - J. S. Bach: varhany sólo – Ciacona d moll 

J. S. Bach – Sonáta č. 4 pro housle a cembalo 

 

Sedmý ročník Svatováclavského hudebního festivalu je za dveřmi. Letos přichystal 
dlouhou sérii 36 koncertů duchovní hudby, které rozezní kostely ve 23 městech a 
obcích Moravskoslezského kraje. Ostrava, Orlová, Hlučín, Stonava, Fulnek, Polanka 

mailto:info@szesro.cz
mailto:info@szesro.cz


nad Odrou, Bohumín, Frýdlant nad Ostravicí, Havířov, Bystřice nad Olší, Brušperk, 
Stará Bělá, Kozlovice, Bruntál, Krnov, Hradec nad Moravicí, Rychvald, Štramberk, 
Opava, Ludgeřovice, Třinec, Karviná, Frýdek – Místek. 

Tam všude během letošního Svatováclavského festivalu zazní duchovní hudba 
několika století. Budou to skladby známých i méně známých autorů evropské hudby 
– A. Dvořáka, W. A. Mozarta, G. Mahlera, J. S. Bacha, L. Janáčka i G. Sciroliho, J. B. 
de Boismortiera, B. Mariniho, K. Szymanowského, A. Honeggera, T. Albinoniho a 
mnoha dalších. 

Festival začne 28. září, na svatého Václava a v Den české státnosti, končit bude 28. 
října, v Den vzniku samostatného českého státu. Na zahajovacím koncertě 
v Katedrále Boţského Spasitele v Ostravě se rozezní nejrozsáhlejší oratorní skladba 
Antonína Dvořáka Svatá Ludmila, kterou autor zkomponoval na libreto Jaroslava 
Vrchlického. Představí se Brněnská filharmonie a Český filharmonický sbor Brno 
společně se sólisty Evou Dřízgovou-Jirušovou, Veronikou Hajnovou-Fialovou, 
Michalem Lehotským, Petrem Levíčkem a Peterem Mikulášem. „Nastudování a řízení 
tohoto velkolepého Dvořákova díla se ujme dirigent Leoš Svárovský,“ uvádí ředitel 
festivalu Igor Františák. 

Pro milovníky komorní a varhanní hudby jsme přizvali interprety z 
nejpovolanějších. Jaroslav Tůma se představí nejen jako vynikající varhaník, 
ale také jako cembalista a skvělý komorní hrač. Zahraje skladby pro sólové 
varhany Wilhelma Middelschulteho a předního amerického skladatele 
hudebního minimalismu Philipa Glasse, jehož Mad rush představil Jaroslav 
Tůma na loňském Pražském Jaru. Přední česká houslistka žijící ve Švýcarsku 
Hana Kotková přednese skladby pro sólové housle J. S. Bacha, E. Ysaÿe a L. 
Beria. Propojení těchto dvou uměleckých osobností se setká ve společné 
Sonátě č. 4 Johanna Sebastiana Bacha. Koncert se koná v pondělí 18. října 
2010 v 18:00 hodin v kostele sv. Mikuláše v Ludgeřovicích, který je v letošním 
roce pro Svatováclavský hudební festival novým koncertním místem 
s neopakovatelnou akustikou a skvěle zrekonstruovanými varhanami. 

Festival je jednou z nejvýznamnějších kulturně-společenských akcí 
v Moravskoslezském kraji a zároveň nejrozsáhlejším festivalem duchovní a staré 
hudby v Česku. Vstupenky na jednotlivé koncerty jsou k dispozici od července v 
předprodeji Ostravského informačního servisu. Cena vstupného se pohybuje v 
rozmezí 50 – 250 Kč. 

Více informací o jednotlivých koncertech a interpretech naleznete na webových 

stránkách www.shf.cz 

Kontakt: Jitka Kaifášová, Šmeralova 6, 702 00 Moravská Ostrava 

tel: 773 513 941, e-mail: info@shf.cz 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 

Vstupenky na Svatováclavský hudební festival je možno zakoupit v Obecní 
knihovně v Ludgeřovicích. 
Cena vstupenky je 100,- Kč. 
 
 

 

 

 



SPORT 

44. ročník MVC Bohumína ve vzpírání 11.9.2010 

V sobotu 11.9.2010 se v Bohumíně konal uţ tradičně 
turnaj českého vzpírání MVC Bohumína za účasti 
vzpěračů z Maďarska, Litvy, Polska, Slovenska a 
České republiky. Ludgeřovické vzpírání mělo pouze 
jedno ţelízko v ohni a to Ondřeje Tchyrze v kategorii 
ţáků. Ondra výkony 27kg v trhu a 33kg v nadhozu si 
vytvořil nové osobní rekordy. Celkově v mladších 
ţácích 2. místo a celkově 10. místo v hodnocení 
starší a mladší ţáci. Celkem startovalo 15 ţáků. 

Oldřich Tchurz 

MISTROVSTVÍ SVĚTA MASTERS 2010 CIECHANOW POLSKO 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Od 18.9.-25.9.2010 probíhá v Polsku městě Ciechanow MISTROVSTVÍ SVĚTA 
MASTERS . 
V neděli 19.9.2010 jsme také měli své zastoupení z Ludgeřovic a České republiky 
Irenu Tchurzovou.  

Irena nastoupila ve skupině W1-W2 kde startovaly ţeny z Velké 
Británie,Venezuely,Řecka, Ukrajiny,Maďarska,Ruska , Finska a největší soupeřka z 
Dánska. 
Startovala v věkové kategorii W1 a hm.kategorii +75kg. V trhu měla všechny pokusy 
platné a vytvořila první český rekord na tomto MS a to 49kg. V nadhozu bojovala o 
zlatou medaili s Susan Mahler (Dánsko) a výkonem 63kg v nadhozu vytvořila další 
český rekord a porazila svou soupeřku o jeden kilogram a dvojbojem 112kg vytvořila 



další český rekord a stala se MISTRYNÍ SVĚTA . 
Celé vystoupení ţen na tomto MS masters 2010 zakončila česká hymna prostě 
nádhera. 
Na MS masters 2010 startovaly pouze dvě české vzpěračky reprezentantky Irena 
Tchurzová (Ludgeřovice) a Marie Orságová (Nový Hrozenkov) ta startovala ve 
věkové kategorii W4 a obě jsou mistryně světa. 
Cesta domů byla plná emoci, euforie , zpěvu a skvělých záţitků. 
 
                                                                                              blahopřeji Oldřich Tchurz 

 
Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Inzeráty. 

- Jízdní řády autobusů linky 56. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 


